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De Public Affairs Monitor wordt wekelijks opgesteld door het team Public Affairs 
van UWV. De PA-monitor geeft een overzicht van relevante ontwikkelingen in de 

politiek en bij strategische stakeholders.  
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UWV: 24 integriteitsschendingen in 2022 
1. Op 30 juni plaatst tijdschriftBinnenlands Bestuur een bericht over 

integriteitsschendingen bij UWV. In 2022 ontving het interne Bureau Integriteit 
van UWV in totaal 142 meldingen van mogelijke integriteitsschendingen, waarvan 
128 betrekking hadden op UWV-medewerkers. Na 32 onderzoeken werden 24 
schendingen vastgesteld, waarvan 7 door derden. De meeste schendingen vielen 
onder 'ongewenste omgangsvormen'. Het UWV heeft 21 sanctieadviezen gegeven, 
waaronder vier keer 'beëindiging dienstverband' en een keer ontslag op staande 
voet. Volgens het integriteitsdashboard ervaart 83 procent van de medewerkers 
een veilig klimaat om morele dilemma's te bespreken, maar er is nog ruimte voor 
verbetering met betrekking tot het bespreekbaar maken van dilemma's en het 
aanspreken op niet-integer gedrag. Het UWV werkt samen met een externe 
commissie en heeft 50 interne vertrouwenspersonen aangesteld om 
integriteitskwesties aan te pakken. 

 
Commissiedebat digitaliserende overheid 

2. Op 30 juni houdt de commissie SZW een commissiedebat over de digitaliserende 
overheid. Alle aanwezige Kamerleden zijn het eens over het belang van 
digitalisering, maar zij vinden ook dat de burger offline met de overheid moet 
kunnen communiceren. Het gaat tijdens het debat ook over het mogelijk 
discriminerende algoritmeregister bij DUO. Verschillende Kamerleden zien graag 
een actieve aanpak tegen discriminerende algoritmes. Staatssecretaris Van 
Huffelen (Koninkrijksrelaties en Digitalisering) beaamt het belang maar geeft aan 
dat dit algoritme nog onderzocht wordt en dat nog niet is vastgesteld in hoeverre 
zij discriminatoir is. Ook beaamt zij het belang van offline communicatie. (zie 
bijlage 1: verslag commissiedebat digitaliserende overheid) 

 
Commissiedebat Uitvoering sociale zekerheid 

3. Op 29 juni voert de vaste Kamercommissie SZW het commissiedebat Uitvoering 
sociale zekerheid. Namens het kabinet zijn ministers Van Gennip (SZW) en 
Schouten (APP) aanwezig. Bijna alle Kamerleden verwijzen in hun bijdrage naar 
de Dag van de Publieke Dienstverlening en de knelpuntenbrieven. Palland (CDA) 
vertelt over de bijeenkomst van gemeente Den Haag en UWV over de 
maatwerkscan ‘WW niet naar bijstand’. Ze is erg positief over dit project en ziet 
veel in de samenwerking tussen UWV en gemeenten. Het is belangrijk dat er een 
arbeidsmarktinfrastructuur komt om werkzoekenden laagdrempelig hulp te bieden 
naar nieuw werk, vindt het CDA-Kamerlid. Palland vraagt ook naar de 
mogelijkheid voor Wajong-gerechtigden om een loonstrookje digitaal aan te 
leveren. Dit kan slechts per fysieke post. Minister Van Gennip (SZW) geeft aan dat 
uiterlijk in juli 2024 ook een digitale mogelijkheid beschikbaar komt. Ze zegt toe 
om met UWV te verkennen of het wellicht sneller kan. Léon de Jong (PVV) citeert 
de knelpuntenbrief van UWV over een knelpunt omtrent gegevensdeling. Het 
geldzorgenteam van UWV kan niet alle relevante gegevens (zoals iemands 
persoonlijke situatie) delen wanneer het een cliënt met problematische schulden 
doorverwijst naar de gemeente. Privacy is belangrijk, aldus het PVV-Kamerlid, 
maar het moet geen belemmering vormen om mensen de hulp te geven die ze 
nodig hebben. Alle Kamerleden besteden aandacht aan de problematiek omtrent 
de tienduizend gezinnen die door een samenloop van regelingen onder 
bijstandsniveau leven. Volgens Omtzigt (onafhankelijk) kan een deel van deze 
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groep vrij makkelijk in beeld worden gebracht door in de systemen van UWV te 
kijken wie een uitkering op grond van de Toeslagenwet ontvangt. Minister 
Schouten (APP) gaat dit nader onderzoeken maar durft niet te garanderen dat 
deze werkwijze inderdaad soelaas biedt. Een ander punt van Omtzigt betreft de 
mogelijkheid om de volledige WIA-uitkering te laten uitbetalen via de werkgever, 
waarmee de ontvanger gebruik kan maken van de arbeidskorting. Dat kan 
honderden euro’s per maand schelen. Toch zegt UWV (volgens Omtzigt) tegen 
cliënten dat het niet uitmaakt of zij hun uitkering direct laten uitbetalen, of via de 
werkgever. Op die manier hebben mensen jarenlang geld misgelopen dat ze met 
de arbeidskorting hadden kunnen besparen, stelt Omtzigt. Minister Van Gennip 
zegt toe dat ze hierover met UWV in gesprek gaat. (zie bijlage 2: verslag 
commissiedebat Uitvoering sociale zekerheid) 
 

Minister Van Gennip reageert op vragen over rapport van Regioplan 
‘Belemmeringen asielzoekers bij het toetreden tot de arbeidsmarkt 

4. Op 28 juni biedt minister Van Gennip, mede namens de Staatssecretaris van 
Justitie en Veiligheid, haar reactie aan op de vragen en opmerkingen van de 
fracties in het kader van het schriftelijk overleg over het rapport van Regioplan 
‘Belemmeringen asielzoekers bij het toetreden tot de arbeidsmarkt’. De VVD-
fractie vraagt naar de onderzoeksvraag en de minister antwoordt dat zij 
‘Regioplan expliciet verzocht in kaart te brengen wat het belang is van de 24-
weken-eis voor asielzoekers bij het toetreden tot de arbeidsmarkt, en wat het 
effect zou zijn van afschaffing of aanpassing van die eis.’ De minister zet in haar 
overige antwoorden uiteen hoe de procedure verloopt rondom de aanvraag van 
een Tewerkstellingsvergunning (TWV), licht definities toe, duidt aangehaalde 
percentages en legt de wet- en regelgeving rondom de WW uit. In reacties op 
vragen over het verhogen van het aandeel werkende asielzoekers en/of de 
belemmerende factoren laat zij weten in een kabinetsreactie te reageren op het 
rapport van Regioplan en de daarin genoemde belemmeringen. Het kabinet streeft 
ernaar nog voor de zomer te reageren. Op vragen van de fracties van D66, PvdA 
en GroenLinks over de uitspraak van de rechtbank Den Haag van 18 april 2023 
over de 24-weken-eis herhaalt de minister enkel malen dat UWV hoger beroep 
heeft ingesteld. Dit beroep is erop gericht om van de Afdeling bestuursrechtspraak 
van de Raad van State helderheid te krijgen over dit vraagstuk. Wel laat ze weten 
dat de conclusie van de onderzoekers is dat er geen aanwijzingen zijn dat het 
afschaffen van de 24-weken-eis een rol speelt in de aantrekkelijkheid van 
Nederland als bestemming voor asielzoekers. (zie bijlage 3: kabinetsreactie 
rapport Regioplan) 

 
Kamervragen over het bericht 'Werkloze ouderen komen nog altijd moeilijk aan 
een baan' 

5. Op 28 juni stellen de leden Smals (VVD) en Den Haan (fractie-Den Haan) 
Kamervragen aan de minister van SZW over het bericht dat oudere werklozen nog 
altijd moeilijk aan een baan komen. Zij vragen onder meer: ‘De krapte op de 
arbeidsmarkt is groot, deelt u de inschatting dat juist de groep jong-
gepensioneerden nog een rol zou moeten kunnen vervullen in het arbeidsproces? 
Zo ja, hoe wilt u de kansen voor deze groep vergroten?’ Ook vragen ze de 
minister: ‘Deelt u de opvatting dat het voor de krapte op de arbeidsmarkt cruciaal 
is om de in totaal 3.6 miljoen mensen die in het vierde kwartaal van vorig jaar 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D28921&did=2023D28921
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niet aan het werk waren, waarvan drie miljoen mensen die ook niet op zoek zijn 
naar werk, te activeren? Zo ja, hoe bent u dit van plan?’ Verder vragen Den Haan 
en Smals of de positie van oudere werklozen specifieke aandacht krijgt in de 
concrete invulling van aangekondigde maatregelen in het arbeidsmarktpakket. 
Ook willen ze weten hoe hierin een aangenomen motie van hun hand wordt 
betrokken. Deze motie (van 1 juni jl.) gaat over het in kaart brengen van de 
effecten van het afschaffen van nulurencontracten op de arbeidsparticipatie van 
gepensioneerden. (zie bijlage 4: Kamervragen over oudere werklozen)  

 
Technische briefing ICT veranderopgaven van UWV en SVB 

5. Op 28 juni houdt de vaste Kamercommissie SZW een technische briefing over de 
veranderopgaven van UWV en SVB. Nathalie van Berkel en Maarten Jonker zijn 
aanwezig om de veranderopgave van UWV toe te lichten en Diana Starmans en 
Jan van de Vliet vertegenwoordigden de SVB. De aanwezige sprekers doen naast 
hun eigen inbreng ook een gezamelijke oproep van vier punten: 

• Bestaande wetgeving vereenvoudigen en bij nieuwe wetgeving de impact 
op ICT meewegen. 

• Onderkennen dat IT onderhoud en  -ontwikkeling een langdurige opgave 
is. 

• Samenwerking met andere overheden in de vorm van 
gegevensuitwisseling mogelijk maken. 

• Bij de beoordeling van wetgeving én bij moties en amendementen 
rekening houden met uitvoerbaarheid, welke vaak mede bepaald wordt 
door uitdagingen in de ICT. 

Aan de zijde van de Kamer waren de leden Van der Lee (GroenLinks), Kathmann 
(PvdA), Warmerdam (D66) en Strolenberg (VVD) aanwezig. Van der Lee vraagt of 
het UWV nieuwe opgaven aan kan. Van Berkel geeft een voorzichtig ja en 
onderstreept tegelijkertijd het belang van simpele regelgeving. Zij stelt ook dat 
politici kunnen helpen door zich meer te focussen op hetgeen wat ze willen 
bereiken en minder op het hoe. Warmerdam (D66) uit de wens om ook vaker 
informeel contact te hebben met uitvoeringsorganisaties, daarnaast vraagt hij of 
uitvoeringsorganisaties ook al gebruik maken van chat GTP. Van Berkel  juicht 
meer contact met Kamerleden toe en geeft aan dat UWV alleen nog 
experimenteert met chat GPT maar wel in andere toepassingen gebruik maakt van 
AI. Van Berkel benadrukt daarbij dat UWV daarin handelt volgens de 
gedragscodes. Strolenberg (VVD) geeft aan dat de Kamercommissie SZW  
gegevensdeling als kennisthema heeft omarmd  en nodigt UWV en SVB uit om 
aanbevelingen hierop mee te geven. (zie bijlage 5:  verslag technische 
briefing ICT veranderopgaven UWV en SVB) 

 
Tweede Kamer stemt over moties Fraudesignaleringvoorziening 

6. Op 27 juni stemt de Tweede Kamer over de ingediende moties over de 
Fraudesignaleringvoorziening (FSV). Twee voor UWV relevante moties worden 
aangenomen. Het gaat om de motie Omtzigt c.s. die de regering verzoekt om 
FSV-geregistreerden correct te informeren. De motie constateert dat er brieven 
zijn verzonden aan FSV-geregistreerden waarin staat dat hun registratie geen 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D27876
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gevolgen heeft gehad, terwijl niet duidelijk is aan wie gegevens uit de FSV zijn 
verstrekt. De motie ‘verzoekt de regering de in FSV geregistreerden naar 
waarheid te informeren dat niet bekend is aan wie informatie uit FSV is verstrekt, 
of door wie het is gedownload, en geregistreerden zich bij het nieuw opgerichte 
meldpunt kunnen melden’. De motie van Omtzigt is mede ingediend door Van 
Baarle (DENK), Ephraim (Groep Van Haga), Van der Plas (BBB), Stoffer (SGP), 
Inge van Dijk (CDA), Van Raan (PvdD) en Alkaya (SP). Ook stemt een 
Kamermeerderheid voor de motie Hammelburg (D66) c.s., die constateert ‘dat in 
veel gevallen niet uit te sluiten is dat de Belastingdienst informatie uit de 
ondeugdelijke Fraude Signalering Voorziening (FSV), bijvoorbeeld telefonisch, met 
andere publieke organisaties heeft gedeeld.’ Het kabinet heeft hier een meldpunt 
voor ingericht. De motie verzoekt de regering om met regelmaat te rapporteren 
over de uitkomsten van dit meldpunt: ‘verzoekt het kabinet in reguliere 
rapportages informatie te delen over het aantal FSV-melders, de vermoedelijke 
gevolgen en de betrokken instanties, opdat de Kamer beter inzicht krijgt in 
hoeveel mensen het betreft, of er bij publieke organisaties sprake is van 
informatie uit FSV en, zo ja, bij welk type en bij hoeveel organisaties’. De motie 
van Hammelburg is mede ondertekend door Omtzigt, Alkaya en Van Baarle. (zie 
bijlagen 6 en 7: motie Hammelburg c.s. en motie Omtzigt c.s.)  

 
Stemming over moties Arbeidsmigratie 

7. Op 27 juni stemt de Tweede Kamer over de ingediende moties over 
Arbeidsmigratie. De motie-Van der Plas (BBB), die de regering oproept om 
ongedocumenteerde jongeren stage te laten lopen in UWV-tekortberoepen, wordt 
verworpen. Twee moties van Van Baarle (DENK) over het meenemen van anti-
discriminatiebepalingen in het certificeringsstelsel voor uitzendbureaus waar het 
kabinet mee bezig is, worden aangenomen. Een motie van Piri (PvdA) om 
schijndetachering van derdelanders aan te pakken, onder andere door het 
invoeren van een Europees socialezekerheidsnummer, wordt ook aangenomen. 
Ook de motie van Podt (D66) die het kabinet verzoekt om te verkennen hoe 
werkgevers van arbeidsmigranten een grotere rol kunnen krijgen bij re-integratie 
wordt aangenomen. (zie bijlagen 8, 9, 10 en 11: aangenomen moties 
Arbeidsmigratie) 

 
Stemming over moties ZZP 

8. Op 27 juni stemt de Tweede Kamer over ingediende moties bij het 
tweeminutendebat ZZP. De motie van Podt (D66) ‘verzoekt de regering nogmaals 
in gesprek te gaan met deze groep (zzp’ers, red.) om zo hun wensen en zorgen 
wat betreft hun plek in de arbeidsmarkt van de toekomst goed te inventariseren; 
verzoekt de regering dit zo snel mogelijk te doen zodat de uitkomsten hiervan nog 
betrokken kunnen worden bij de uitwerking van het arbeidsmarktpakket in 
definitieve wetgeving; verzoekt de regering hier expliciet aandacht aan te 
besteden in de memorie van toelichting van de relevante wetgeving’. De motie 
krijgt wordt aangenomen. Ook stemt een meerderheid voor de motie van Smals 
(VVD) en Romke de Jong (D66) over publieke organisaties die zzp’ers enkel via 
tussenkomst van een derde partij inhuren. Dit is oneerlijk jegens zzp’ers die liever 
op individuele basis meedingen bij aanbestedingen of opdrachten, vinden de 
Kamerleden. De motie ‘verzoekt de regering te inventariseren bij welke publieke 

https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2023D27877
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opdrachtgevers dit beleid van het uitsluiten van individuele zzp'ers gehanteerd 
wordt, met deze opdrachtgevers, bijvoorbeeld via de VNG of andere 
overlegorganen, het gesprek hierover aan te gaan om te bespreken of en hoe zij 
dit uitsluitingsbeleid kunnen aanpassen, en de Kamer hierover te informeren’. De 
motie van Léon de Jong (PVV) over het garanderen van een ‘echte opt-out’ bij de 
aov zzp wordt verworpen. Ook de motie van Léon de Jong over het tekort aan 
artsen bij UWV wordt verworpen. De motie verzocht de regering om pas 
onomkeerbare stappen richting een verplichte aov zzp te nemen wanneer het 
artsentekort volledig is opgelost. 
(zie bijlagen 12 en 13, aangenomen moties ZZP) 

 
Procedurevergadering commissie SZW 

9. Op 27 juni houdt de vaste Kamercommissie SZW haar procedurevergadering 
waarbij er meerdere voor UWV relevante Kamerbrieven op de agenda staan: 

• De kabinetsreactie op het IBO vereenvoudiging is geagendeerd voor het 
commissiedebat uitvoering sociale zekerheid van 29 juni 

• De Brief van minister Van Gennip over de afronding van het STAP-budget 
staat geagendeerd voor het commissiedebat Arbeidsmarktbeleid van 1 
november 

• Bij de brief van minister Van Gennip over het MIT-advies wordt de 
commissie VWS verzocht om de behandeling over te nemen 

• De stand van de uitvoering en de knelpuntenbrieven van UWV, SVB en de 
LCR zijn geagendeerd voor het commissiedebat uitvoering sociale 
zekerheid van 29 juni 

• De brief van minister Schouten over de  Verlenging subsidieregeling voor 
scholing en re-integratie van personen met arbeidsbeperkingen en ernstige 
scholingsbelemmeringen betreft een voorhang. De wens om over de 
voorgenomen voordracht voor de vast te stellen ministeriële regeling 
nadere inlichtingen te ontvangen kan door of namens de Kamer of door ten 
minste dertig leden van de Kamer te kennen worden gegeven uiterlijk op 
13 juli 2023. (zie bijlage 14: besluitenlijst procedurevergadering) 
 

Werkcoalitie kaart schrijnende gevolgen sociale zekerheidsstelsel aan 
5. Op 27 juni plaatst Iederin een bericht op haar website inzake De Werkcoalitie die 

twee schrijnende gevolgen van het sociale zekerheidsstelsel onder de aandacht 
brengt bij de Tweede Kamer, in aanloop naar het naar het commissiedebat 
Uitvoering Sociale Zekerheid. Het eerste gevolg is dat mensen die vanwege een 
beperking niet in staat zijn om een volledige werkweek te werken, mogelijk 
vastzitten in de bijstand gedurende hun hele leven. In het bericht wordt 
doorverwezen naar verhalen van mensen die hiermee te maken hebben. Zij laten 
zien wat deze problematiek betekent in hun dagelijks leven. Het tweede gevolg is 
dat mensen die ondersteuning nodig hebben bij het vinden van werk of om 
maandelijks rond te komen, afhankelijk zijn van de gemeente voor de geboden 
hulp. Veel gemeenten geven aan dat er niet voldoende budgetten zijn en dat zij 
hierdoor genoodzaakt zijn om te sturen op kosten in hun beleid om burgers te 
ondersteunen. Hiernaast doen zich er ook problemen voor op het gebied van 
ondersteuning naar werk. Zo bestaat er aanzienlijke variatie tussen gemeenten 
als het gaat om de inzet van een jobcoach. Sommige gemeenten zetten een 
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jobcoach direct in, terwijl andere gemeenten dit veel minder doen. De 
Werkcoalitie heeft eerder gesprekken gevoerd met minister Schouten van 
Armoedebeleid en Participatie, evenals met de Tweede Kamercommissie van 
Sociale Zaken en Werkgelegenheid (SZW). Het doel van deze gesprekken was om 
aandacht te vragen voor de rechtspositie en bestaanszekerheid van mensen met 
een beperking. Volgens de Werkcoalitie zijn er onvoldoende verbeteringen in het 
sociale zekerheidsstelsel voor mensen met een ondersteuningsvraag en/of 
medische urenbeperking. De Werkcoalitie benadrukt dat er nu oplossingen nodig 
zijn en heeft daarom deze brief aan de Tweede Kamer gestuurd ter voorbereiding 
op het debat over het uitvoering sociale zekerheid. Hiermee doet De Werkcoalitie 
een beroep op Kamerleden en de minister om het perspectief van mensen met 
een beperking te verbeteren. (zie bijlage 15: brief werkcoalitie) 
 

Kabinetsreactie op adviezen Adviescollege Nederlandse Gebarentaal 
6. Op 27 juni stuurt minister Bruins-Slot (BZK) haar reactie op adviezen van het 

Adviescollege Nederlandse Gebarentaal. In juni 2021 is de Wet erkenning 
Nederlandse Gebarentaal in werking getreden, wat resulteerde in de oprichting 
van het Adviescollege Nederlandse Gebarentaal op 1 januari 2022. Het 
Adviescollege heeft inmiddels twee adviezen gegeven. Een van de adviezen richtte 
zich op het verbeteren van het lesaanbod in Nederlandse Gebarentaal voor ouders 
van dove of slechthorende kinderen. Het ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties, is samen met andere ministeries in gesprek gegaan met het 
Adviescollege over dit advies. Het tweede advies betrof de beleidsregels voor het 
bevorderen van de Nederlandse Gebarentaal. De minister erkent het belang van 
toegankelijke overheidsinformatie voor gebarentaligen en benadrukt verschillende 
initiatieven en maatregelen die zijn genomen om de toegankelijkheid te 
verbeteren. Ze benadrukt ook het belang van tolkenvoorzieningen bij 
overheidsinstanties en bespreken de beschikbaarheid van tolken, de registratie 
van tolken en tarieven voor tolkdiensten. De minister schrijft dat er bij belangrijke 
processen van UWV zoals bijvoorbeeld bij bezwaarprocedures, op verzoek van 
belanghebbenden of op aanwijzing van UWV een tolk beschikbaar gesteld wordt, 
zonder dat dit van de persoonlijke tolkuren  van mensen met een auditieve 
beperking afgaat. Het Adviescollege adviseert verder dat het nodig is om de 
tarieven van gerechtstolken en andere tolken gelijk te trekken. De door UWV 
uitgevoerde tolkvoorzieningen vallen onder verantwoordelijkheid van de ministers 
van SZW, VWS en OCW. De minister van Justitie en Veiligheid is verantwoordelijk 
voor het vaststellen van tarieven van gerechtstolken. In 2020 heeft er een 
stelselherziening met betrekking tot de tolkeninzet plaatsgevonden, waarbij onder 
andere vanwege de zelfstandige positie van tolken en vertalers is gekozen voor 
een minimumtarief. Boven dit minimumtarief kunnen tolken een eigen tarief 
overeenkomen met de intermediairs o.a. op basis van vraag en aanbod. De 
tarieven die overeengekomen worden met zelfstandige werkende tolken gaan 
gemonitord worden vanuit de nieuwe contracten met de intermediairs. Wanneer 
hier inzicht in is informeert de Minister van Justitie en Veiligheid hierover de 
Kamer halfjaarlijks, tezamen met de overige monitoringsresultaten die al reeds 
door haar gedeeld worden met de Kamer. De minister benadrukt tot slot haar 
toewijding om de positie van mensen met een beperking te verbeteren en een 
toegankelijke overheid te realiseren. (zie bijlage 16: Kabinetsreactie op 
adviezen Adviescollege Nederlandse Gebarentaal) 

https://iederin.nl/wp-content/uploads/2023/06/Brief-inbreng-Werkcoalitie-t.b.v.-Commissiedebat-Uitvoering-sociale-zekerheid-zonder-adres.pdf
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D28722&did=2023D28722
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Ieder(in): Wijziging Participatiewet positief voor mensen met een visuele 
beperking 

7. Op 26 juni plaatst Ieder(in) een bericht op haar website over de wijziging in de 
participatiewet die ervoor zorgt dat de verantwoordelijkheid om mensen met een 
visuele beperking van werk te voorzien weer centraal bij UWV ligt. 
Cliëntorganisaties, waaronder de Oogvereniging, hebben zich ingezet voor deze 
verandering. Ieder(in) is positief over de wijziging, maar benadrukt dat er ook 
verbeteringen nodig zijn voor mensen met andere beperkingen die in de bijstand 
zitten. Gemeenten blijken vaak niet over de vereiste expertise te beschikken om 
mensen met beperkingen te begeleiden naar werk. De Tweede Kamer heeft ook 
ingestemd met moties die gericht zijn op het verbeteren van jobcoaching en 
informatievoorziening voor werkgevers met betrekking tot visuele beperkingen. 
Ieder(in) volgt de ontwikkelingen in de Participatiewet nauwlettend en roept 
mensen op om hun ervaringen te delen via het meldpunt van de organisatie. 

 
Ziekteverzuim door hoge werkdruk neemt toe 

8. Op 26 juni plaatst NVVA een bericht op hun website inzake de hoge ziekteverzuim 
in Nederland: 5,7% in het eerste kwartaal van 2023. Dit is minder dan in dezelfde 
periode in 2022, maar nog steeds hoger vergeleken met de jaren daarvoor. 
Ongeveer 64% van de ziekmeldingen was als gevolg van een virusinfectie als 
griep of verkoudheid, zo blijkt uit cijfers van het Centraal Bureau voor de 
Statistiek. Gevolgd door psychische klachten, overspannenheid en burn-out (bijna 
7%). Hoge werkdruk was vaak de oorzaak van werkgerelateerd verzuim. 
Psychosociale arbeidsbelasting (PSA) is een belangrijke oorzaak van verzuim in 
Nederland. Het aantal stressklachten is in 2022 met 13% toegenomen volgens 
ArboNed en Human Capital Care. Het vaststellen van de mate van PSA is een 
belangrijke taak van arbeidsdeskundigen en om dit te ondersteunen heeft het 
UMCG in opdracht van AKC de Tool arbeidsdeskundige beoordeling psychosociale 
arbeidsbelasting(DPQ) ontwikkeld. Deze tool helpt bij het in kaart brengen en 
objectiveren van PSA en biedt aanknopingspunten voor gesprekken met 
werknemers en werkgevers over mogelijke oplossingen. Meer informatie over het 
onderzoek en het instrument is beschikbaar in AKC Cahier 26, en de webinar over 
de DPQ is te bekijken in de AD Academie.  

 
Aart van der Vlist wordt consultant bij ABDTOPconsult  

9. Op 23 juni wordt op de website van de rijksoverheid aangekondigd dat Aart van 
der Vlist per 1 september is benoemd als consultant bij ABDTOPconsult. Van der 
Vlist is sinds 1 juni 2021 directeur Informatievoorziening en Chief Information 
Officer bij de Politie. Daarvoor was hij bestuurder/CIO bij UWV. Eerder werkte hij 
onder andere als CIO voor Nationale Nederlanden en als senior partner IT-
management in de financiële markten bij KPMG Consulting. 

 
Vragen en antwoorden bij begroting SZW 2023 

10. Op 23 juni versturen minister Schouten (APP) en minister Van Gennip (SZW) de 
antwoorden op vragen van de Kamercommissie SZW over de begroting van SZW 
voor het jaar 2023 naar de Kamer. De commissieleden vragen of de ministers een 

https://www.arbeidsdeskundigen.nl/akc/kennis/AKC-Cahier/document/3120
https://adacademie.arbeidsdeskundigen.nl/myfiles/17279/10182/DPQ%20webinar%20okt%202021_FA.pdf
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2023D27757&did=2023D27757
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overzicht kunnen geven van alle ombuigingen/bezuinigingen op Sociale Zaken en 
Werkgelegenheid (SZW)-terrein. Een van de bezuinigingen die de ministers 
noemen is de afschaffing van het STAP-budget. ‘Het kabinet heeft besloten om 
het STAP-budget te beëindigen. Er blijven ook nog andere instrumenten 
beschikbaar vanuit het Rijk om Leven Lang Ontwikkelen (LLO) te stimuleren. 
Bijvoorbeeld de SLIM-subsidie voor het MKB, het Levenlanglerenkrediet en diverse 
Groeifondsprojecten voor betere aansluiting tussen (regionale) vraag naar en 
aanbod van scholing, en het budget dat beschikbaar is voor UWV om 
scholingstrajecten in te kopen voor WW-gerechtigden.’ Een andere 
bezuinigingsmaatregel die de ministers noemen is het intrekken van het 
wetsvoorstel RIV-toets. Als laatste bezuinigingsmaatregel wordt de verlaging van 
het re-integratiebudget/uitvoeringsbudget van UWV genoemd. Verder vragen de 
commissieleden naar de gevolgen van het verlagen van de 
jonggehandicaptenkorting. De ministers antwoorden ‘De 
jonggehandicaptenkorting verlaagt de te betalen inkomstenbelasting. De hoogte 
van de jonggehandicaptenkorting heeft geen gevolgen voor de toeslagen die een 
huishouden mogelijk ontvangt. Een euro minder jonggehandicaptenkorting leidt 
zodoende in principe tot een euro minder besteedbaar inkomen. Indien de 
rechthebbende de jonggehandicaptenkorting in de huidige situatie niet (volledig) 
verzilvert, bijvoorbeeld doordat sprake is van aftrekbare zorgkosten, kan het 
effect van een lagere jonggehandicaptenkorting worden gedempt.’ De 
commissieleden vragen verder wat de vereenvoudigde claimbeoordeling voor 60-
plussers tot nu toe heeft opgeleverd. UWV voert deze tijdelijke werkwijze sinds 1 
oktober uit. De minister van SZW heeft UWV gevraagd om de effecten van de 
tijdelijke maatregel nader in beeld te brengen middels kwantitatieve informatie, 
een evaluatie en cliënttevredenheidsonderzoek. De eerste tekenen zijn positief 
over de effectiviteit van de maatregel, zodoende is het ook het streven van de 
minister van SZW om in 2024 deze maatregel voort te zetten. Mede op basis van 
het onderzoek van UWV wordt bezien of het in de rede ligt om deze maatregel 
daadwerkelijk te verlengen. De minister van SZW zal de Kamer hierover uiterlijk 
in het derde kwartaal van 2023 informeren. Kort na de zomer wordt de Kamer 
door de ministers geïnformeerd over de uitwerking van de maatregel van 
beoordelen op verdiensten. Deze maatregel houdt in dat voor mensen die bij de 
WIA-poort arbeid verrichten en hieruit inkomsten genereren, niet langer een 
volledig verzekeringsgeneeskundig onderzoek hoeft plaats te vinden. Voor deze 
gevallen kan de arbeidsdeskundige een praktische schatting uitvoeren en komt de 
theoretische beoordeling te vervallen. Naar verwachting zal als gevolg van de 
maatregel een beperkt aantal mensen nu toch recht krijgen op een WIA-uitkering 
en zal een aantal mensen een hogere WIA-uitkering krijgen. Tijdens het 
wetgevingsoverleg over de begrotingsstaten dat 28 juni plaatsvindt zijn ook 
vragen gesteld over de afschaffing van het STAP-budget. Allereerst door Kamerlid 
Van der Lee (GroenLinks). Hij ziet het afschaffen van het STAP-budget als een van 
de minpunten van de bezuinigingsmaatregelen. Kathmann (PvdA) uit daarbij 
kritiek op het feit dat er geen regeling voor in de plaats komt. Kathmann zegt 
over het STAP-budget ‘dat was de enige laagdrempelige voorziening die daarvoor 
was.’  Minister van Gennip zegt in haar termijn dat het afschaffen van de STAP-
subsidie inderdaad een bezuinigingsmaatregel is. Zij benadrukt daarbij wel dat er 
met de eerste begroting, die alleen gaat over 2023 niet bezuinigd wordt op de 
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SZW-begroting. STAP gaat in 2024 in. (zie bijlage 17: Vragen en antwoorden 
bij begroting SZW 2023) 

 
Kabinetsreactie periodieke rapportage 'Werkloosheid werknemers' 

11. Op 23 juni stuurt minister Van Gennip (SZW) een Kamerbrief met haar reactie op 
de periodieke rapportage ‘Werkloosheid werknemers’. De rapportage evalueert 
het beleid op dit thema. Aangezien de overgrote meerderheid van de uitgaven op 
dit gebied binnen de WW vallen, staat de WW in de rapportage centraal. Minister 
Van Gennip schrijft: ‘Hoewel uit de rapportage geen grote concrete 
beleidsaanbevelingen volgen met betrekking tot de WW, ziet het kabinet nog 
voldoende ruimte voor verbetering. Het kabinet ziet deze verbetering langs de 
lijnen van de aanpak van armoede en schulden, het betrekken van het perspectief 
van de uitvoering en uitkeringsgerechtigden bij het beleid en het verbeteren van 
de arbeidsmarktpositie van oudere werklozen.’ Wat betreft armoede en schulden 
biedt de WW voor de meeste werklozen voldoende ondersteuning, maar er is ook 
een groep met verhoogd risico op armoede en schulden. Dit wordt geadresseerd 
in de geldzorgenaanpak van het kabinet. Inzake het betrekken van het perspectief 
van de uitvoering valt vooral op dat er in de uitvoering van de WW knelpunten 
bestaan door de grote complexiteit. Om alle knelpunten in kaart te brengen is het 
vereenvoudigingstraject WW opgestart. Hierin worden ook de inzichten uit het IBO 
Vereenvoudiging meegenomen. Dit onderzoek zal ook aandacht hebben voor het 
doenvermogen van cliënten. Inzake de positie van oudere werklozen is er wat 
verbetering merkbaar, waarschijnlijk door de krapte. Dit thema wordt 
geadresseerd in de Seniorenkansenvisie waarvan de resultaten in 2024 worden 
gepresenteerd. Het onderzoek naar vereenvoudiging van de WW wordt na het 
zomerreces in 2023 gepresenteerd, schrijft de minister. (zie bijlage 18: 
kabinetsreactie rapportage Werkloosheid) 

 
FNV bericht over recht op arbeidskorting voor werkende met WIA uitkering  

12. Op 23 juni plaatst de FNV een artikel op haar website over de uitspraak van het 
gerechtshof in Den Haag met betrekking tot de arbeidskorting voor werkenden 
met een WIA-uitkering. In dit artikel legt de FNV uit wat de arbeidskorting inhoudt 
en welke beperkingen er gelden voor werknemers met een WIA-uitkering die hun 
uitkering niet via hun werkgever ontvangen. De FNV schrijft in gesprek te zijn met 
UWV en het ministerie om tot een eerlijke oplossing te komen. Ze laat weten dat 
werknemers die hiermee te maken hebben geen actie hoeven te ondernemen 
omdat UWV alle aanvragen vasthoudt totdat er meer duidelijkheid is over de 
situatie.  

 
Bezorgdheid over het halveren van de jonggehandicaptenkorting 

13. Op 23 juni plaatst de FNV een bericht op haar website over de oproep van de 
werkcoalitie aan de Tweede Kamer en het kabinet om de 
jonggehandicaptenkorting voor mensen in de Wajong niet met 50% te verlagen. 
Deze verlaging zou ernstige gevolgen hebben voor Wajongers en hun deelname 
aan de maatschappij beperken. Een motie is ingediend door Tweede Kamerlid 
Caroline van der Plas (BBB) om deze verlaging te schrappen. De motie is 
aangehouden en het kabinet komt in augustus met een reactie. FNV en andere 
uitkeringsgerechtigden zijn verontwaardigd over het voornemen om te bezuinigen 
op de inkomens van mensen die al weinig hebben.  
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Colofon 
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de 
politiek en strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning 
gebruiken van het PA-team? Neem dan contact met ons op: 
publicaffairs@uwv.nl 
  
 
  
De PA-Monitor wordt samengesteld door: 
 

  

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 
Corporate Intelligence 
Meer weten? In de databank Corporate Intelligence van het PA-team vind je tal 
van documenten (zoals moties, debatverslagen, Kamerbrieven en ga zo maar 
door). Ook vind je hier een archief van alle PA-monitors. Bekijk het hier: 
Corporate Intelligence 
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